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Orban anunta o strategie prin care companiile private sa obtina fonduri europene

pentru cercetare

Premierul interimar Ludovic Orban a declarat, joi, ca Guvernul încearca sa dezvolte un mecanism de

absorbtie a fondurilor europene pentru cercetare de catre companii private, deoarece statul nu este

pregatit.

Premierul interimar Ludovi Orban sustine ca bugetarii nu sunt pregatiti sa obtina fonduri europene pentru inovare

si cercetare.

„Noi nu suntem pregatiti sa absorbim acesti bani, poate mai pregatit e mediul privat care aloca pentru cercetare

peste 0,3% din PIB. Încercam sa dezvoltam un dispozitiv de absorbtie a fondurilor europene care sa integreze cât

mai multe companii private, pentru ca cel mai bun test de piata pentru un proiect de cercetare este daca convingi o

firma privata sa cofinanteze proiectul de cercetare", a spus Ludovic Orban, la Conferinta „Green Deal România -

Finantare, strategie, provocari si solutii”, care a avut loc joi la Camera de Comert si Industrie.

Premierul anunta ca România va beneficia de fonduri europene de sase miliarde de euro pentru cercetare, inovare

si digitalizare.

„Suma alocata de stat finantarii Cercetarii astazi reprezinta 0,17% din PIB, chiar si banii astia sunt alocati mai mult

pentru a mentine niste cheltuieli de functionare, mai putin pentru a obtine rezultate din niste proiecte de cercetare.

Am absorbit fonduri europene, dar aici absorbtia de fonduri europene este foarte lenta, programele au fost mult

întârziate, încercam sa recuperam orice fel de întârziere în absorbtie. Suntem obligati sa ne definim o strategie,

pentru ca obiectivul prioritar si concentrarea tematica pe obiectivul prioritar, care înseamna Europa inteligenta, va

fi de 30%, ceea ce înseamna aproape 6 miliarde de euro, bani care vor veni în România pentru a finanta inovarea,

cercetarea, dezvoltarea, digitalizarea”, a mai spus Orban.
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